
 
Rada Miejska  

w Rakoniewicach 
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  III/2006  
 
 
 
z III Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

28 grudnia 2006r., w sali Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 28 grudnia 2006r. o godz. 11:00, 

zakończono w dniu 28 grudnia 2006r. o godz. 14:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych - 1 radny. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Teresa Probst  

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

5. ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

7. Dyrektorzy zespołów szkolnych z gminy Rakoniewice,  

8. Sołtysi. 
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Porządek obrad Sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Informacja pani Danuty Baranowskiej – inspektora nadzoru na temat przebiegu  

i wykonywania inwestycji na drodze krajowej nr 32 – wprowadzono do porządku 
obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem, 

4. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 
5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2007. 
9. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady na I półrocze 2007r. 
10. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) nieodpłatnego przejęcia działek na rzecz Gminy Rakoniewice, 
b) wystąpienia o zmianę nazwy miejscowości Rakoniewice Zamieście i Nowe Łąkie, 
c) darowizny środka trwałego, 
d) ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy w Stowarzyszeniu Gmin  

i Powiatów Wielkopolski, 
e) uchylenia Uchwały Nr XXIV/231/2004 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

29.11.2004r., 
f) stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla zakładów budŜetowych, 
g) ustalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Rakoniewice na lata 2007 – 2011, 
h) ustalenia regulaminu określającego dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu 

zawodowego wysokość stawek dodatków : za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowych warunków ich przyznawania, 
sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku 
mieszkaniowego w roku 2007, 

i) programu współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami pozarządowymi  
w roku 2007, 

j) uchwalenia budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007, 
k) zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2006r., 
l) wykazu wydatków budŜetu gminy, które nie wygasają z upływem roku 

budŜetowego 2006. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

III/18/2006 

III/19/2006 

III/20/2006 

III/21/2006 

III/22/2006 

III/23/2006 

III/24/2006 

III/25/2006 

III/26/2006 

III/27/2006 

III/28/2006 

III/29/2006 

str. 19 - 20 

str. 20 

str. 20 - 21 

str. 21 

str. 21 - 22 

str. 22 

str. 23 

str. 23 - 24 

str. 24 - 25 

str. 25 - 28 

str. 28 - 31 

str. 31 - 32 
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Przebieg III Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 28 grudnia 2006r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, Ŝe na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada moŜe 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przed ustaleniem porządku obrad Przewodniczący oddał głos panu Franciszkowi 

Gwardzikowi – redaktorowi naczelnemu dwutygodnika „Powiaty-Gminy”, który złoŜył 

wszystkim radnym i Burmistrzowi gratulacje z okazji wygranych wyborów. Redaktor 

przekazał na ręce Burmistrza list gratulacyjny. 

 

Pan Burmistrz dziękując wyraził nadzieję, na dalszą, dobrą współpracę z gazetą. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.  

Przechodząc do punktu drugiego porządku obrad Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś  

z radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku 

obrad ? 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków. 

 

Przewodniczący, w związku z obecnością na Sesji pani Danuty Baranowskiej, która jest 

inspektorem nadzoru wykonywanej inwestycji na drodze krajowej nr 32, zaproponował, aby 

po ustaleniu porządku obrad wprowadzić, jako punkt 3 „Informacja pani Danuty 

Baranowskiej – inspektora nadzoru na temat przebiegu i wykonywania inwestycji na drodze 

krajowej nr 32”.   

  

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. 

 



 5 

W głosowaniu nad zmianą proponowanego porządku obrad głosowało 14 obecnych na Sesji 

radnych. Za przyjęciem zmian głosowało - 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało 

się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła zmiany w proponowanym 

porządku obrad, poczym odczytał obowiązujący porządek obrad.  

 

Pkt 3. Informacja pani Danuty Baranowskiej – inspektora nadzoru na temat przebiegu  

i wykonywania inwestycji na drodze krajowej nr 32. 

Przewodniczący Rady oddał głos pani Danucie Baranowskiej.  

 
Pani D. Baranowska poinformowała, Ŝe jest przedstawicielem Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad Odział w Poznaniu, pracuje w wydziale nadzoru i współpracuje  

z gminą Rakoniewice i panem Burmistrzem J.J. Sieradzanem. Współpraca układa się bardzo 

dobrze, co jest bardzo istotne przy wykonywaniu inwestycji, poniewaŜ wszelkie kwestie 

wywłaszczeniowe, uzgodnienia itd. dokonuje urząd gminy (w Polsce często dzieje się tak,  

Ŝe inwestycja zostaje wstrzymana, poniewaŜ nie dopełniono jakiejś formalności).  

Powracając do inwestycji na drodze krajowej nr 32, która przebiega przez gminę 

Rakoniewice, pani inspektor poinformowała, Ŝe w tym roku rozpoczęto remont na długości  

6 km, który zostanie zakończony prawdopodobnie wiosną przyszłego roku. Nawierzchnia  

na tej drodze była budowana w pierwszej połowie lat 80-tych i była juŜ bardzo zniszczona 

(powstały koleiny, pęknięcia itd.). Wykonano projekt, który obejmuje remont odcinka drogi 

od torów w Rostarzewie do Rakoniewic (remont kończy się na wysokości posesji pana 

Leśnika). Remont polega na tym, Ŝe wykonywane jest frezowanie profilujące nawierzchni, 

dalej jest ona wyrównywana, układane są dwie warstwy bitumiczne (5, 8 i 4 cm) a przez samo 

Rostarzewo dodatkowo wymieniane są krawęŜniki, remontowane chodniki i wjazdy  

do posesji.  

Dalej pani inspektor poinformowała, Ŝe GDDKiA zleciła opracowanie studium, w celu 

uściślenia przebiegu obwodnic dla Rostarzewa, Rakoniewic i Ruchocic. JeŜeli dojdzie  

do zatwierdzenia tego studium, wówczas jako pierwsza będzie rozpatrywana obwodnica  

dla Rostarzewa (zaleŜy to od finansów i akceptacji z Warszawy). 

Co do natęŜenia ruchu na drodze pani D. Baranowska wyjaśniła, Ŝe wynosi ono około 8.000 

pojazdów na dobę (tj. około 200 pojazdów na godzinę). Po remoncie nawierzchni, który 

wykonuje firma NCC (Roads Polska sp. z o.o) z Poznania, jazda po nawierzchni powinna 

przebiegać równo, cicho i spokojnie i nie powinno być większych przeszkód, by ją normalnie 



 6 

eksploatować. W przypadku budowy obwodnic, droga ta będzie juŜ wyremontowana i nie 

będzie takiego problemu, jak to jest w innych miastach, Ŝe buduje się obwodnicę,  

a tymczasem nie ma środków na remont starej drogi. Pani inspektor powiedziała, Ŝe wszystko 

prawdopodobnie wyjaśni się w 2007 roku. Na koniec, w imieniu GDDKiA  złoŜyła Ŝyczenia 

noworoczne.   

 

Następnie głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Przypomniała, Ŝe jest wykonywany remont, 

powstaje nowa droga. Radna powiedziała, Ŝe mając na uwadze zwiększenie bezpieczeństwa 

mieszkańców w Rostarzewie, prosi o sygnalizację na przejściach dla pieszych  

i zamontowanie barierek bocznych, by zapewnić mieszkańcom, przechodniom, bezpieczne 

korzystanie z drogi. 

 

Pani D. Baranowska wyjaśniła, Ŝe nie ma moŜliwości zamontowania barierek. Dodała,  

Ŝe kwestię tę moŜe uzgodnić jeszcze z administratorem drogi. Dalej poinformowała, Ŝe na 

pewno przy skrzyŜowaniach GDDKiA postara się coś zmienić i zabezpieczyć same 

skrzyŜowania i dojścia do przejść dla pieszych. Nie przewiduje się natomiast zamontowania 

barierek wzdłuŜ całej trasy, poniewaŜ nigdzie nie jest to stosowane zwłaszcza, Ŝe  

w Rostarzewie jest zabudowa zwarta i wąskie chodniki, w związku z czym raczej nawet nie 

byłoby to moŜliwe. 

 

Radna G. Cielecka zapytała, czy jest moŜliwe, Ŝe przechodnie przechodzą bezpiecznie. 

Powiedziała, Ŝe zdaje sobie z tego sprawę z tego, Ŝe jest bardzo wąsko, ale zarazem bardzo 

niebezpiecznie. Przypomniała, Ŝe np. w Komornikach oraz przy wjeździe do Wolsztyna jest 

zastosowane takie rozwiązanie (a jest to równieŜ droga krajowa i obowiązuje ruch 

dwustronny).  

 

Pani inspektor stwierdziła, Ŝe na pewno panują tam inne warunki, Ŝe zastosowano takie 

rozwiązanie. Powiedziała, Ŝe zarówno z Rejonem Dróg, jak i z administratorem zapozna się  

z moŜliwościami finansowymi, które jednak są juŜ niewielkie, poniewaŜ przetarg jest 

rozstrzygnięty, wykonawca ma określoną ilość prac do wykonania, za określoną kwotę. Dalej 

powiedziała, Ŝe koszty są juŜ tak duŜe, Ŝe moŜna przewidzieć, co moŜna zabezpieczyć, ale do 

minimum. Pani inspektor zasugerowała, Ŝe moŜna skierować pismo do GDDKiA  

o rozwaŜenie postulatu, który zgłaszają radni, jednak na dzień dzisiejszy osobiście moŜe 

zadecydować o najmniejszych kwestiach, zabezpieczających skrzyŜowanie przy Ratuszu. 
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Radna G. Cielecka zapytała, jak wygląda kwestia zamontowania sygnalizacji świetlnej, 

poniewaŜ są trudności z przejściem na drugą stronę drogi. 

 

Pani D. Baranowska wyjaśniła, Ŝe, jak wiadomo, jej koszt jest określony, ponadto jest ona 

montowana przy określonym natęŜeniu ruchu. Jak wspomniała juŜ wcześniej, zarejestrowano 

8.000 pojazdów na dobę. Tymczasem jeden z wymogów, by móc zamontować sygnalizację 

świetlną mówi, Ŝe ¼ ruchu musi odbywać się z dróg poprzecznych (w tym przypadku 2.000 

pojazdów dziennie powinno przejeŜdŜać z dróg podporządkowanych) a tego pomiary (które 

co jakiś czas są prowadzone) GDDKiA nie zarejestrowały. 

 

Radna G. Cielecka stwierdziła, Ŝe przy budowie tak waŜnej drogi naleŜałoby podjąć stosowne 

decyzje, gdy inwestycja jest jeszcze w trakcie wykonywania (i sporządzić np. aneks do 

umowy). ZauwaŜyła, Ŝe sygnalizacja świetlna przed wjazdem do Rakoniewic została 

zamontowana, a jest to przecieŜ ta sama droga (z tym samym natęŜeniem ruchu), zatem jakieś 

podstawy do jej zamontowania musiały być.  

 

Pani inspektor przypomniała, Ŝe GDDKiA działa na terenie całej Wielkopolski. To dzięki 

staraniom pana Burmistrza rozpoczęto remont od Rostarzewa juŜ teraz. Projekty 

przygotowywane są według potrzeb czy planu. Opracowywane jest studium (terminy 

realizacji przypadają na lata 2007 – 2013, 2013 – 2017). W przyszłym roku planowany jest 

remont drogi krajowej nr 32 od granicy województwa w stronę Rakoniewic. Remont drogi  

w Rostarzewie, ze względu na zły jej stan, został rozpoczęty juŜ teraz. Pani inspektor 

wyjaśniła, Ŝe tak jak w budŜecie gminnym, tak i na remont GDDKiA ma określoną ilość 

środków, które zostały maksymalnie wykorzystane. Stwierdziła, Ŝe mieszkańcy powinni być 

na tym pierwszym etapie zadowoleni, Ŝe GDDKiA stara się jak najszybciej wyremontować 

drogę w Rostarzewie, rozwiązać problem, zwłaszcza, Ŝe miejscowości z takimi problemami 

jak ma Rostarzewo, w całej Wielkopolsce jest bardzo duŜo. Dodała, Ŝe kaŜdy zdaje sobie 

sprawę z tego, Ŝe mogłoby być lepiej, jednak ilość środków jest określona i co jest moŜliwe, 

Dyrekcja stara się wykonać. Pani inspektor raz jeszcze powiedziała, Ŝe nic nie stoi  

na przeszkodzie, by wystosować pismo o sygnalizację, a dyrektor naczelny udzieli fachowej 

odpowiedzi, kiedy to przewiduje wykonać. Dodała, Ŝe osobiście trudno jest jej określić jakie 

są moŜliwości finansowe. 
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Radna G. Cielecka reasumując powiedziała, Ŝe pani inspektor nie jest wstanie pomóc w tej 

sprawie i naleŜy wystosować pismo dalej. 

 

Pani inspektor wyjaśniła, Ŝe będzie rozmawiała z panem dyrektorem BereŜeckim – swoim 

bezpośrednim przełoŜonym. Wiadomo, co GDDKiA wykonała w 2006r. oraz jakie są plany 

na 2007r. Ten etap budowy omawianej drogi jest na ukończeniu, poniewaŜ przetarg był 

ogłoszony na określoną wartość i wykonawca nic więcej nie moŜe zrobić. W celu 

zamontowania sygnalizacji naleŜy ogłosić dodatkowe przetargi, wydać dodatkowe środki. 

Ponadto pani inspektor raz jeszcze zaznaczyła, Ŝe by ją zamontować, musi być to poparte 

określonymi obliczeniami i na pewno nikt nie podejmie decyzji o jej zamontowaniu, gdy  

¼ ruchu nie będzie pochodziła z ruchu poprzecznego. 

 

Radna G. Cielecka stwierdziła zatem, Ŝe przez pana Burmistrza naleŜy w tej sprawie 

skierować wniosek do Dyrekcji. 

 

Dalej głos w dyskusji zabrał radny Bronisław Chałupka. Poinformował, Ŝe mieszka przy 

drodze krajowej nr 32 i Ŝe mieszkańcy tych domów Ŝalą się, iŜ zimą niszczeją elewacje ich 

domów przez wodę z solą, którą przejeŜdŜające samochody opryskują te domy (a droga jest 

bardzo wąska). Drugim mankamentem jest opadanie studzienek kanalizacyjnych i powstający 

przy tym hałas (który w nocy nie pozwala nawet spać). Radny zapytał, jak długo takie 

studzienki powinny wytrzymać po naprawie (poniewaŜ naprawiane co jakiś czas są). Radny 

przypomniał, Ŝe w ostatnim czasie na ul. Grodziskiej wymalowano pasy, by samochody 

jadące tą drogą nie jechały zbyt blisko chodnika i nie opryskiwały tak bardzo domów, jednak 

nie wie, czy to zda egzamin (wiadomo bowiem, Ŝe kierowca pojedzie w tym miejscu, gdzie 

będzie wolna droga). Dalej radny zapytał do kogo ewentualnie mieszkańcy mogą się zwracać, 

poniewaŜ wyrządzane szkody w niektórych przypadkach są naprawdę bardzo duŜe.  

 

Pani D. Baranowska powiedziała, Ŝe równieŜ podzieli się swoimi spostrzeŜeniami. Wyjaśniła, 

Ŝe praca jej polega na jeŜdŜeniu po wielu budowach i najgorszymi są dla niej roboty. Woli 

nadzorować budowę mostów, wiaduktów niŜ chodników przez miejscowości, poniewaŜ 

rzadko zdarza się, Ŝeby mieszkańcy wykonawcom pomagali. Wracając do sprawy studzienek, 

pani inspektor powiedziała, Ŝe nawet jeśli dochodzi do ich naprawy (zostają osadzone  

na świeŜym betonie) wówczas mieszkańcy nie czekają, aŜ beton wyschnie, spieszą się, chcą 

mieć wszystko szybko wykonane i wjeŜdŜają na te studzienki. Poinformowała, Ŝe niedawno 
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nadzorowała budowę 600 m chodnika i ścieŜki rowerowej w Turku. Kłótnie i pretensje tych 

mieszkańców były duŜe (w porównaniu z Turkiem w Rakoniewicach inwestycja przebiegała 

bezbłędnie). To jest bardzo męczące przy wykonywaniu inwestycji. Pani inspektor wyjaśniła, 

Ŝe na całe województwo działa tylko czworo inspektorów nadzoru, a często nikt nie pomaga. 

Co do studzienek powiedziała, Ŝe będzie pilnowała tej sprawy i starła się, by ich naprawa była 

wykonywana właściwie (by prawidłowo je osadzić i zabezpieczyć).  

 

Następnie głos zabrał radny Dariusz Basiński i zapytał, czy na drodze krajowej nr 32 zmieni 

się coś w kwestii oznakowania (chodzi głównie o zakaz wyprzedzania w niektórych 

miejscach i wymalowanie linii ciągłej). 

 

Pani inspektor odpowiedziała, Ŝe tam, gdzie jest połoŜona warstwa ścieralna zostało 

wymalowane oznakowanie poziome ze względu na późną porę, dla bezpieczeństwa. Wiosną 

zostaną wymalowane linie krawędziowe i oznakowanie, które będzie dostosowane  

do wymogów (kwestie oznakowania są konsultowane i z Poznaniem i z Warszawą).  

 

Radny D. Basiński stwierdził, Ŝe kwestia oznakowania została juŜ ustalona.     

 

Pani inspektor potwierdziła. Dodała, Ŝe na razie dąŜy do tego, by jeszcze przed nastaniem 

mrozów wypełnić pobocza w celu zlikwidowania wysokich krawędzi i zwiększenia 

bezpieczeństwa (dziś ma spotkanie w tej sprawie). 

 

Radny Dariusz Basński zapytał, kto ustala oznakowanie. 

 

Pani D. Baranowska odpowiedziała, Ŝe Drogi Krajowe. 

 

Radny D. Basiński powiedział, Ŝe miejsca niebezpieczne występują. 

 

Pani inspektor poinformowała, Ŝe przy skrzyŜowaniach wykonywane są „wyspy”, zostaną 

ustawione dodatkowe znaki. Dodała, Ŝe to, co przewiduje projekt będzie wykonane, potrzeba 

tylko trochę cierpliwości a na wiosnę powinno zostać juŜ wszystko zrobione. 

 

Radny D. Basiński powiedział, Ŝe przy wjeździe do Rostarzewa, od strony Rakoniewic,  

są dwa osiedla, z których często wyjeŜdŜają samochody i często dochodzi do groźnych 
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sytuacji czy wypadków (na szczęście do tej pory nieduŜych). Radny stwierdził,  

Ŝe postawienie tam znaku „zakaz wyprzedzania” i wymalowanie linii ciągłej nie jest duŜym 

kosztem. 

 

Pani inspektor powiedziała, Ŝe tę sprawę naleŜy zgłosić u administratora drogi. JeŜeli 

stwierdzi, Ŝe uwagi są słuszne, wówczas naleŜy skierować wniosek. 

 

Dalej głos zabrała pani Janina Górna – sołtys Rostarzewa. Przypomniała, Ŝe gdy we wsi 

naprawiano studzienki, firma, która to wykonywała wylała świeŜy beton i nie zabezpieczyła 

tych studzienek (nie ustawiła np. pachołków). Pani sołtys powiedziała, Ŝe nikt nie wiedział,  

Ŝe studzienki są świeŜo po naprawie. Kierowcy TIR-ów w nie wjechały i złącze między 

betonem a asfaltem szybko popękało.  

 

Pani D. Baranowska powiedziała, Ŝe gdy będzie wymieniana nawierzchnia drogi, wówczas 

pomyśli o zabezpieczeniu, zauwaŜyła jednak, Ŝe na tej drodze jest bardzo wąsko. Dodała,  

Ŝe GDDKiA otrzymała z Warszawy zakaz uŜywania świateł na dłuŜszym odcinku drogi,  

ze względu na przelotowość (ma być stosowane ręczne sterowanie ruchem). 

 

Dalej pani sołtys przypomniała, Ŝe juŜ wcześniej wnioskowała w GDDKiA o ustawienie 

barierek. Wówczas otrzymała odpowiedź, Ŝe chodniki są za wąskie. Pani sołtys poprosiła 

jednak, by (jeśli nie na całej długości) zamontować barierki przy wjeździe od strony 

Rakoniewic (gdy kończą się drzewa) do rynku oraz od rynku do ośrodka zdrowia. Pani sołtys 

wyjaśniła, Ŝe w przypadku, gdy jadą dwa TIR-y często koła mają na asfalcie, ale naczepami 

zahaczają juŜ chodniki i dwóch pieszych nie ma moŜliwości wówczas przejść.  

 

Pani inspektor poinformowała, Ŝe poprosi kierownika, by spotkał się z panią sołtys i razem 

przejrzą tę drogę i skonsultują, gdzie moŜna ewentualnie barierki zamontować.  

Po konsultacjach z panem dyrektorem, jeśli będą wolne środki, kwestia ta zostanie 

rozstrzygnięta. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Komisje zaplanowały spotkanie z administratorem 

drogi, poniewaŜ jest wiele miejsc w gminie Rakoniewice, którym radni chcą się przyjrzeć.  
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Pani J. Górna zauwaŜyła, Ŝe w Rostarzewie jest równieŜ ten sam problem, o którym mówił 

radny B. Chałupka, z niszczonymi elewacjami domów. 

Pani inspektor wyjaśniła, Ŝe ze względu na porę roku podjęto decyzję o wymalowaniu  

na razie osi jezdni. Kwestia ta później zostanie jeszcze uzupełniona. 

 

Następnie głos zabrał radny Krzysztof Krawczyk. Poprosił panią inspektor, aby przypomnieć 

osobom, które nadzorują wykonywanie robót na poszczególnych odcinkach, by były obecne 

przy pracach (chociaŜby na tych newralgicznych miejscach tj. na zakrętach i w samych 

miejscowościach). Radny poinformował, Ŝe do Posterunku Policji wpłynęło kilkanaście 

zgłoszeń od samych kierowców, którzy zgłaszali, Ŝe w kaŜdej chwili moŜe dojść do kolizji. 

Radny dwa razy jechał na takie zgłoszenie. Powiedział, Ŝe pracownicy, którzy wykonują  

te prace sami byli zdziwieni, Ŝe muszą je wykonywać w taki a nie inny sposób (według 

zaleceń). Dodał, Ŝe na interwencję radnego prace zostały wstrzymane do czasu, aŜ nie 

przyjechała osoba nadzorująca. Nie ma dnia, aby postronni kierowcy nie zgłaszali złego 

zabezpieczenia przy wykonywaniu robót (szczególnie na zakrętach oraz wjazdach  

i wyjazdach z miejscowości). 

 

Pani inspektor powiedziała, Ŝe zgadza się ze zdaniem radnego K. Krawczyka. Dodała,  

Ŝe wstrzymała sama prace ze względu na niebezpieczeństwo. Wyjaśniła, Ŝe firmy wykonujące 

prace są z daleka. Roboty wykonują (generalny wykonawca nie moŜe wyrobić się w czasie)  

podwykonawcy i to jest mankament. Pani inspektor podziękowała za uwagi, które są jak 

najbardziej słuszne i popiera je. Poprosiła, by Policja równieŜ interweniowała, informowała  

o takich zdarzeniach, a wówczas GDDKiA będzie reagować. 

 

Następnie głos zabrał sołtys Godna – pan Maciej Ścipniak. Stwierdził, Ŝe droga do Głodna 

została źle wykonana, jest za wąska i nie ma miejsca na wykonanie chodnika i ścieŜki 

rowerowej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe Komisje mają to równieŜ na uwadze i na początku 

przyszłego roku odbędą posiedzenie. Radna Teresa Probst zgłaszała ten problem.  

 

Dalej pan sołtys stwierdził, Ŝe rowerzyści jadący przez Rostarzewo równieŜ mają utrudnione 

warunki i rowerem jeździ się bardzo niebezpiecznie. Dodał, Ŝe obwodnice juŜ dawno 

powinny być wybudowane. 
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Jako kolejny głos zabrał radny Wiesław Borowski. Przypomniał, Ŝe pani inspektor 

nadzorowała prace drogowe m.in. w NaroŜnikach i Głodnie i doszło tam do wielu usterek. 

Dla przykładu radny powiedział, Ŝe w NaroŜnikach pobocze jest usytuowane wyŜej. 

 

Burmistrz stwierdził, Ŝe radny, jako sołtys NaroŜnik, powinien tę sprawę poruszyć  

na miejscu, gdy inwestycja była wykonywana. 

 

Radny stwierdził, Ŝe odbioru inwestycji dokonano „z samochodu” (nie uczestniczył przy 

odbiorze). 

 

Pan Burmistrz stwierdził, Ŝe radny moŜe uczyć się od radnego Bazana, jak powinno budować 

się drogę we wsi. 

 

Radny W. Borowski powiedział, Ŝe jeśli inwestycje będzie wykonywał dobry wykonawca, 

wówczas nie będzie takich problemów. Zapytał, kiedy usterki zostaną usunięte. 

 

Pani inspektor wytłumaczyła, Ŝe po roku dokonywany jest odbiór pogwarancyjny i wówczas 

usterki są usuwane. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe Komisje po Nowym Roku będą na ten temat 

dyskutowały (co mają zaplanowane). Podziękował pani inspektor za udzielone informacje. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr II/2006 z II Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłoŜony był do wglądu przed Sesją 

oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. Jednocześnie 

zachęcił do czytania protokołów, poniewaŜ po ich zatwierdzeniu jest to oficjalny dokument, 

do którego dostęp mają m.in. media. 

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  
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Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła protokół z II Sesji Rady.  

 

Pkt 5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację.  

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe ostatnia Sesja odbyła się 06 grudnia br.  W tym czasie 

Przewodniczący uczestniczył w spotkaniach wigilijno – opłatkowych (przy okazji 

podziękował za wszystkie otrzymane zaproszenia).  

Dalej poinformował o następujących spotkaniach i działaniach : 

- udział w spotkaniu zorganizowanym dla dzieci przez Ośrodek Pomocy Społecznej (przy 

pomocy firmy JACQUOT), w Zajeździe „U Bogdana”, 

- udział w wigilii dla samotnych zorganizowanej dzięki Ŝyczliwości państwa Marciniak – 

właścicieli Zajazdu „U Bogdana” i państwa Augustyniach – właścicieli firmy Polwit, 

- udział w otwarciu Ŝywej szopki zorganizowanej przy Domu Interwencji Kryzysowej 

„Pomocna dłoń” w Błońsku, 

- udział w spotkaniu wigilijno-opłatkowym zorganizowanym przez Stowarzyszenie 

Pomocy Dzieciom „Serce”, 

- udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Klub Sportowy „Sokół”  

z Rakoniewic. Przewodniczący poinformował, Ŝe przy okazji poznał nowego trenera, 

- udział w konkursie szopek boŜonarodzeniowych, w nieco zmienionej formule. 

Przewodniczący dodał, Ŝe udało się osiągnąć to, o czym od kilku lat mówiono tj. Ŝeby 

postawić na jakość, a nie na ilość prac. 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe nie mógł uczestniczyć w oficjalnym otwarciu wystawy 

dotyczącej tragedii w kopalni „Wujek”, którą zorganizowała szkoła w Rostarzewie, jednak 

obejrzał ją w późniejszym terminie. Przewodniczący pogratulował paniom dyrektor  

i wicedyrektor zespołu za tak profesjonalnie przygotowanej wystawy.     
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Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Burmistrzowi.  

 

Przed przedstawieniem sprawozdania z działalności między Sesjami Burmistrz odniósł się do 

dyskusji na temat dróg. Przypomniał, Ŝe nasze drogi były budowane, by jeździły po nich 

furmanki, tymczasem obecnie jeŜdŜą po nich samochody trzydziesto, czterdziestotonowe. 

Plan modernizacji tych dróg będzie taki, Ŝe na drogi krajowe będzie się wjeŜdŜało tylko  

z określonych miejsc (takie rozwiązanie wprowadzono juŜ m.in. na Zachodzie, gdzie 

samochodów jest bardzo duŜo). Burmistrz powiedział, Ŝe naleŜy się liczyć z tym, Ŝe nie kaŜdy 

(a za jakiś czas prawie nikt) ze swojego podwórka na drogę krajową nie wjedzie. Trzeba 

będzie budować drogi obok i na „krajówkę” będzie się wjeŜdŜało z jednego skrzyŜowania. 

Burmistrz poprosił radnych, aby zmienili swoje poglądy w tym temacie, poniewaŜ 

zwaŜywszy na liczbę sprowadzonych samochodów z zagranicy, drogi krajowe byłyby po 

prostu nieprzejezdne. Powiedział, Ŝe w najbliŜszym czasie naleŜałoby dąŜyć do modernizacji 

drogi Rakoniewice – Grodzisk Wlkp. Co do remontu drogi w Rostarzewie Burmistrz 

stwierdził, Ŝe pewnie drobne poprawki będzie moŜna jeszcze nanieść, ale nie naleŜy liczyć na 

to, Ŝe wiele się tam zmieni. Przypomniał, Ŝe domy w Rostarzewie stoją bardzo blisko drogi  

i nikt ich nie przesunie (nie ma gdzie przesunąć nawet słupów energetycznych, które stoją na 

środku wąskich chodniczków). Burmistrz stwierdził, Ŝe jeŜeli jeszcze zamontowano by 

barierki, wówczas nawet wózek dziecięcy tym chodnikiem nie przejedzie. Burmistrz 

powiedział, Ŝe musimy jako piesi zdawać sobie z tego wszystkiego sprawę, z kolei jako 

kierowcy musimy przestrzegać przepisów, zwłaszcza jeśli chodzi o prędkość jazdy. Dodał, Ŝe 

budowa dróg pochłania wiele środków i naleŜy cieszyć się z tego, Ŝe GDDKiA remont 

rozpoczęła od Rostarzewa (a za dwa lata być moŜe rozpocznie się remont od Rostarzewa do 

Grodziska), poniewaŜ potrzeb jest bardzo wiele i są miejscowości w jeszcze gorszej sytuacji, 

niŜ te z naszej gminy. Burmistrz przyznał, Ŝe  Rostarzewo stoi na czele miejscowości,  

w których jest niebezpiecznie, jednak w czasie remontu to niebezpieczeństwo jeszcze się 

powiększy. Zdaniem Burmistrza np. cala ul. Wolsztyńska nadaje się na jeden kierunek ruchu. 

Radnemu W. Borowskiemu Burmistrz przypomniał, Ŝe jest sołtysem i tam, gdzie się coś 

dzieje, moŜna tego przypilnować, umówić się z inspektorem nadzoru (Burmistrz stwierdził, 

Ŝe nie jest to temat na Sesje, podczas, gdy inwestycja jest juŜ wykonana). 

 



 15

Radny Wiesław Borowski powiedział, na początku listopada było dwóch pracowników 

Urzędu (m.in. pan P. Sobecki). Obecnie mamy koniec grudnia, a sytuacja się nie zmieniła. 

Radny zapytał, do kogo w takim razie ma się zwracać z tym problemem.  

 

Burmistrz stwierdził, Ŝe sprawę tę moŜna było załatwić w inny sposób. Przypomniał,  

Ŝe podejście mieszkańców NaroŜnik było równieŜ odmienne, niŜ w innych miejscowościach. 

Na koniec Burmistrz zwrócił się do sołtysów, aby w przypadku, gdy we wsi jest coś 

wykonywane, byli w stałym kontakcie z inspektorami nadzoru, poniewaŜ są to osoby 

odpowiedzialne za wykonywane inwestycje i które znają się na ich wykonaniu. 

 

Dalej Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami. Przypomniał,  

Ŝe ostatnia Sesja odbyła się 06.12.br. i w tym czasie równieŜ uczestniczył w spotkaniach 

świąteczno-noworocznych.    

Dalej Burmistrz poinformował o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, 

jakie w okresie międzysesyjnym miały miejsce: 

� 07.12.06r. – spotkanie z dyrektorem BereŜeckim w sprawie dróg, o których mówiła pani 

inspektor nadzoru. Burmistrz dodał, Ŝe zapoznał się z róŜnymi wariantami obwodnic. Po 

wstępnej akceptacji tych wariantów przez Warszawę, Burmistrz planuje zorganizować 

spotkanie z panem dyrektorem, by mógł radnym przybliŜyć te sprawy. Dodał, Ŝe wersji 

jest bardzo duŜo, od najtańszych po najdroŜsze (wariant najdroŜszy planuje rozpocząć 

obwodnicę przed Ruchocicami, a zakończyć przed Powodowem). Burmistrz powiedział, 

Ŝe Ŝaden z wariantów nie przewiduje obwodnicy po lewej stronie Rakoniewic tj. od strony 

Wielichowa. Stwierdził równieŜ, Ŝe w związku z budową obwodnicy naleŜy w przyszłości 

pomyśleć o lepszej promocji naszego muzeum. Burmistrz powiedział, Ŝe obwodnice mają 

zalety ale i wady : z jednej strony w miasteczkach jest bezpiecznie i cicho, ale z drugiej 

strony te miasteczka „umierają”, bo się do nich nie wjeŜdŜa; 

� 08.12.06r. – wręczenie decyzji o zwolnieniu z podatku firmie państwa Matuszewskich 

(wykupili oni firmę pana Pawła Matysiaka). Burmistrz dodał, Ŝe zmiana właściciela 

odbyła się „bezboleśnie”, nastąpił nawet wzrost zatrudnienia; 

� 09.12.06r. – udział w Powiatowym Zjeździe Związku OSP. Burmistrz poinformował,  

Ŝe odbyły się nowe wybory i wprawdzie funkcję prezesa pełni nadal ta sama osoba, 

jednak gmina Rakoniewice ma w związku równieŜ swoich przedstawicieli; 

� 14 – 15.12.06r. – udział w pierwszej naradzie Burmistrzów, zorganizowanej przez 

WOKiSS. Na tym spotkaniu pan marszałek – Jankowiak odsłonił zasady przyznawania 
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środków ze  ZPORR. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe małe i biedne gminy z tego funduszu nie 

skorzystają, poniewaŜ większość projektów mają wartość powyŜej 1 mln euro. Burmistrz 

poprosił radnych, by zrozumieli, Ŝe jeŜeli gmina ma się ubiegać o środki unijne, 

potrzebuje duŜych projektów (i na to jest gmina przygotowana) a wykonywanie drobnych 

spraw trzeba odłoŜyć na późniejszy okres, gdy nie będzie juŜ środków unijnych. 

Burmistrz powiedział, Ŝe w latach 2007 – 2008 musimy korzystać ze środków unijnych,  

a wejście z wnioskiem o mniejszej wartości niŜ 1 mln euro moŜliwości raczej nie ma, 

poza programem „Rewitalizacja wsi”. Chęć składania wniosków na ten ostatni program 

złoŜyli pani dyrektor z Rostarzewa i radny z Jabłonny. Wioski te dotyczą budowy boisk 

przyszkolnych, które jednak słuŜyłyby wszystkim mieszkańcom. Burmistrz 

poinformował, Ŝe rusza fundusz norweski, na który (jeŜeli będzie taka moŜliwość) 

zamierza złoŜyć wnioski dotyczące rozbudowy muzeum i rynku w Rakoniewicach oraz 

budowy kanalizacji w Ruchocicach. Wyjaśnił, Ŝe prawdopodobnie wnioski będą składane 

do dwóch funduszy. Będzie to bardziej kosztowne, ale zdaniem Burmistrza najgorszy jest 

grzech zaniechania; 

� 18.12.06r. – spotkanie z nowym dyrektorem Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad – 

panem Markiem Napierałą. Burmistrz przedstawił oczekiwania oraz zapewnił o gotowości 

gminy do współpracy; 

� udział w spotkaniu wigilijnym w Przedszkolu w Rakoniewicach; 

� udział w spotkaniu ze Starostą Grodziskim na temat współrealizacji inwestycji 

zaplanowanych do wykonania w 2007 roku oraz w latach następnych; 

� 20.12.06r. - wręczenie decyzji o zwolnieniu z podatku firmie panów Kędziory  

i Fornalskiego EUROSTAR z Komorówka; 

� 27.12.06r. - wręczenie decyzji o zwolnieniu z podatku firmie pana Hamrola z Łąkiego. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o formalne przyjęcie ww. sprawozdania. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Pkt 8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2007.   

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady przedstawił 

proponowany plan pracy Rady Miejskiej w Rakoniewicach na rok 2007, dodając, Ŝe jest  

on zbliŜony do planu z roku bieŜącego, poniewaŜ praca Rady co roku wygląda podobnie. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków do proponowanego planu pracy.  

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Rady pod głosowanie. 

Na 14 obecnych radnych za przyjęciem planu pracy głosowało 14 radnych; przeciwko  

– 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe plan pracy Rady na rok 2007 został przyjęty jednogłośnie 

(plan pracy Rady stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Pkt 9. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady na I półrocze 2007r.  

O przedstawienie planu pracy Komisji BudŜetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji – pana Marka 

Maćkowiaka. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do przedstawionego planu pracy. 

 

Przewodnicząca Rady poddał plan pracy Komisji BudŜetowej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. Za przyjęciem planu pracy Komisji 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji 

BudŜetowej na I półrocze 2007 roku (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu). 

 

Następnie radny Bronisław Chałupka – Przewodniczący Komisji przedstawił plan pracy 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2007r. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Oświaty pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Oświaty 

na I półrocze 2007 roku (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Dalej, w związku z nieobecnością radnej Teresy Probst – Przewodniczącej  Komisji 

Rolnictwa i Środowiska Naturalnego, plan pracy tej Komisji  na I półrocze 2007r. przedstawił 

Zastępca Przewodniczącej – radny Władysław Bazan.   

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rolnictwa pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji 

Rolnictwa na I półrocze 2007 roku (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Następnie radny Bronisław Chałupka Przewodniczący Komisji ds. Monitorowania Strategii 

Rozwoju Społeczno Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice przedstawił plan pracy tej 

Komisji na I półrocze 2007r. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii pod 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada przyjęła jednogłośnie plan pracy Komisji  

ds. Monitorowania Strategii na I półrocze 2007 roku (plan pracy Komisji stanowi załącznik  

nr 6 do protokołu). 
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Na koniec Przewodniczący Rady poprosił radnego Krzysztofa Krawczyka - 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie planu pracy Komisji na I półrocze 

2007r.  

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do przedstawionego planu pracy. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji 

Rewizyjnej na I półrocze 2007 roku (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 1205 do godz. 1225. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał.  

A) Pierwszy projekt Uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działek na rzecz Gminy 

Rakoniewice przedstawił pan Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej.  

W dniu 3 lutego 2006r. wydano decyzję o lokalizacji inwestycji celu publicznego polegającej 
na modernizacji stacji uzdatniania wody, zlokalizowanej na działkach 325, 322, 321, 319  
w Ratajach. Dla realizacji niniejszej inwestycji koniecznym jest pozyskanie prawa własności 
gruntu. Zgodnie z wytycznymi Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu, warunkiem 
nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Rakoniewice działek jest między innymi podjęcie 
przez Radę Gminy stosownej uchwały o woli nieodpłatnego przejęcia działki,  
z zobowiązaniem Burmistrza do realizacji planowanej inwestycji. W chwili obecnej trwa  
w Sądzie Rejonowym w Grodzisku Wlkp. postępowanie mające na celu załoŜenie ksiąg 
wieczystych dla przedmiotowych działek. Po załoŜeniu KW gmina przystąpi do przejęcia 
działek. 
W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na nieodpłatne przyjęcie do zasobu gminnego działek   
połoŜonych w obrębie Rataje, oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki nr 319, 321, 
322 i 325, które stanowią własność Skarbu Państwa w dyspozycji Agencji Nieruchomości 
Rolnych i zamierza się je przyjąć z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy  
w zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej wsi. 
Pan P. Sobecki dodał, Ŝe cała procedura trwa od 2005r., obecnie jest na ukończeniu i juŜ 
wkrótce przedmiotowe działki zostaną gminie przekazane. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 



 20

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/18/2006 w sprawie nieodpłatnego przejęcia działek na rzecz Gminy 

Rakoniewice stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

B) Drugi projekt Uchwały w sprawie wystąpienia o zmianę nazwy miejscowości 

Rakoniewice Zamieście i Nowe Łąkie przedstawił pan Jarosław Marciniak – Sekretarz 

Gminy. 

W projekcie Uchwały postanawia się wystąpić do Ministra Spraw Wewnętrznych   
i Administracji z wnioskiem o zmianę urzędowych nazw miejscowości Rakoniewice 
Zamieście oraz Nowe Łąkie, polegającej na zmianie pisowni w ten sposób, Ŝe nazwy 
miejscowości brzmiałyby Rakoniewice Osiedle Parkowe oraz Łąkie Nowe. 
Nazwy Rakoniewice Zamieście oraz Nowe Łąkie znajdują się w Wykazie Urzędowych Nazw 
Miejscowości w Polsce. W związku z koniecznością ujednolicenia nazw miejscowości 
uŜywanych w gminie Rakoniewice z Wykazem naleŜy podjąć stosowną Uchwałę. W tym celu 
przeprowadzono równieŜ konsultacje z mieszkańcami ww. miejscowości i opowiedzieli się 
oni za nazwami uŜywanymi (czyli Rakoniewice Osiedle Parkowe oraz Łąkie Nowe). 
 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe mieszkańcy tych miejscowości, w związku ze zmianą 

nazw nie będą ponosili Ŝadnych kosztów.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/19/2006 w sprawie wystąpienia o zmianę nazwy miejscowości Rakoniewice 

Zamieście i Nowe Łąkie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

C) Dalej pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie  darowizny środka 

trwałego. 

W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na przekazanie na rzecz firmy ENEA S.A.,  

ul. Nowowiejskiego 11, Poznań, ZDE Rejon Dystrybucji Opalenica, ul. 5 Stycznia 8,  
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w formie darowizny urządzeń oświetlenia ulicznego: zabudowa komplet lampy wraz  

ze słupami w miejscowości Rakoniewice, przy ulicy Starowolsztyńskiej – działka Nr 653/16, 

w ilości 4 szt. (wartość darowizny wynosi 20.960,00 zł brutto). 

 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/20/2006 w sprawie darowizny środka trwałego stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

D) Przed przedstawieniem kolejnego projektu Uchwały w sprawie ustanowienia 

przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy w Stowarzyszeniu Gmin  

i Powiatów Wielkopolski Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe na wspólnym posiedzeniu 

Komisji ustalono, Ŝe, zgodnie tradycją, funkcję Przedstawiciela w SGiPW obejmie 

Przewodniczący Rady – Gerard Tomiak, a jego zastępcą zostanie Wiceprzewodniczący Rady 

-  Marek Maćkowiak. 

 

Radni nie zgłosili innych kandydatur.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/21/2006 w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

E) Kolejny projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXIV/231/2004 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.11.2004r. przedstawił pan Paweł Sobecki. 

W dniu 08 grudnia 2006r została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Nr 225, poz. 1635 
ustawa o opłacie skarbowej. Art. 17 wyŜej wymienionej ustawy uchylił art. 30 ust. 2 ustawy  
z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zobowiązujący 
Gminy do pobierania opłaty administracyjnej za wydane wypisy i wyrysy. Ustawa wchodzi  
w Ŝycie z dniem 01 stycznia 2007r. W związku z powyŜszym pobieranie opłaty 
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administracyjnej od dnia 01 stycznia 2007r byłoby sprzeczne z ustaleniami powyŜszej 
ustawy.  
W projekcie Uchwały postanawia się uchylić Uchwałę Nr XXIV/231/2004 Rady Miejskiej                            
w Rakoniewicach z dnia 29 listopada 2004 roku w sprawie ustalenia stawek opłaty 
administracyjnej. 
 
  

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/22/2006 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXIV/231/2004 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 29.11.2004r stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

F) Następnie Sekretarz Gminy przedstawił projekt Uchwały w sprawie stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowych dla zakładów budŜetowych. 

W projekcie Uchwały ustala się stawkę jednostkową dotacji przedmiotowej do działalności 
ZGKMWiK zwi ązanej z wywozem i składowaniem nieczystości stałych, w przeliczeniu na  
1 m3 wywozu i składowania nieczystości stałych w wysokości brutto 20,00 zł. 
Wysokość dotacji obliczono w następujący sposób : 
Planowana ilość sprzedaŜy – 9.400 m3.  
Zakładane koszty i dochody netto  wg : 
a) rzeczywistych kosztów wywozu nieczystości stałych – 470.000 zł 
    (przeciętne koszty 1m3 wynoszą  470.000 zł : 9.400 m3 = 50,00 zł/m3), 
b) rzeczywistych dochodów ( wartości sprzedaŜy ) – 282.000 zł  
    (przeciętna sprzedaŜ 1 m3 wynosi 282.000 zł : 9.400 m3 =  30,00 zł/m3). 
Dotacja z budŜetu gminy (rzeczywiste koszty pomniejszone o rzeczywiste dochody) . 
Dotacja  do 1 m3 wywozu i składowania nieczystości stałych wynosi: 
50,00 zł  -  30,00 zł  =  20,00  zł/m3. 
Kwota dotacji : 9.400 m3   x  20,00 zł/m3  =  188.000,00 zł. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/23/2006 w sprawie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych  

dla zakładów budŜetowych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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G) Pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie ustalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rakoniewice na lata 2007 – 

2011.  

Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu Cywilnego, zobowiązano Radę Miejską 
Gminy do uchwalania wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy. Program taki winien być opracowany, na co najmniej pięcioletni okres. Art. 21 ust. 2 
określa elementy, jakie powinny być zawarte w programie. 
Projekt Uchwały określa sposób gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 
2007-2011 i zawiera wszystkie wymagane elementy. W projekcie określono m.in. : prognozę 
dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy, zasady polityki 
czynszowej, sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy, źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych 
latach oraz wysokość wydatków na ww. gospodarkę, inne działania mające na celu poprawę 
wykorzystania i racjonalizację gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy.   
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr III/24/2006 w sprawie ustalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rakoniewice na lata 2007 – 2011stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

H) Kolejny projekt Uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego dla 

nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków :  

za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowych 

warunków ich przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości 

dodatku mieszkaniowego w roku 2007 przedstawiła pani Krystyna Pietrzak – Zastępca 

Burmistrza. 

W projekcie Uchwały określa się regulamin określający wysokość stawek, szczegółowe 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania: dodatków za wysługę lat, dodatku  
motywacyjnego, dodatku funkcyjnego, dodatku za warunki pracy, dodatku za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, dodatku mieszkaniowego, innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 
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Przewodniczący Rady poprosił o wskazanie, gdzie nastąpiły zmiany w regulaminie (wiadomo 

bowiem, Ŝe istotnych zmian nie ma, całość nie jest zmieniana). 

 

Pani K. Pietrzak wyjaśniła, Ŝe regulamin nie wprowadza istotnych zmian w porównaniu  

z rokiem bieŜącym. Uchwalany jest on (zgodnie z Kartą Nauczyciela) co roku i jest jednym  

z lepszych regulaminów (jeśli chodzi o przyznawanie dodatków) w powiecie, a moŜe i nawet 

w województwie.   

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/25/2006 w sprawie ustalenia regulaminu określającego dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków : za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowych warunków ich 

przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego w roku 

2007 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

I)  Kolejny projekt Uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Rakoniewice  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2007 przedstawił pan Sekretarz.   

Program współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi na rok 2007 został opracowany 
w celu sprecyzowania zakresu współdziałania i określania jego reguł. W programie 
proponowany jest szeroki zakres zadań merytorycznych dla obustronnej współpracy. Gmina, 
wychodząc naprzeciw oczekiwaniom społecznym i postulatom organizacji pozarządowych 
wprowadza dwie formy przekazywania zadań do wykonania: dotację na realizację zleconego 
zadania oraz dotację na wsparcie realizacji zadań przez organizacje pozarządowe. Procedura 
prowadząca w obu przypadkach do wyłonienia partnera ma formę otwartego, powszechnie 
dostępnego konkursu i charakter przedmiotowy nie podmiotowy. Oznacza to, Ŝe współpracą 
objęte jest zadanie (projekt) a nie instytucja (organizacja pozarządowa). Z uwagi na ustawowy 
wymóg rzetelnego gospodarowania środkami publicznymi, w procedurze kwalifikacyjnej są 
wymagane informacje potwierdzające kompetencje i wiarygodność organizacji pozarządowej. 
W programie, jako zadania priorytetowe samorządu gminnego w roku 2007, określono 
zadania z zakresu: oświaty i wychowania, kultury i sztuki, sportu i rekreacji, turystyki, 
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promocji zdrowia, bezpieczeństwa i porządku publicznego. Określono równieŜ formy  
i zasady współpracy. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr III/26/2006 w sprawie programu współpracy Gminy Rakoniewice  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2007 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

J) Następnie Rada przystąpiła do uchwalenia budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007. 

Przewodniczący Rady przedstawił etapy, w jakich projekt budŜetu będzie omawiany tj. :     

1. przedstawienie projektu Uchwały, 
2. odczytanie opinii RIO o projekcie Uchwały, 
3. odczytanie wspólnej opinii wszystkich Komisji Rady; 
4. wyraŜenie stanowiska Burmistrza wobec opinii RIO oraz wobec wspólnej opinii 

Komisji Rady, 
5. dyskusja nad wniesionymi propozycjami zmian, w tym autopoprawkami do projektu 

budŜetu i ich przegłosowanie, 
6. głosowanie nad projektem Uchwały. 

 

Następnie Rada przystąpiła do omówienia projektu budŜetu na rok 2006. 

 

Ad.1. Przewodniczący oddał głos pani Teresie Kmiecik – Skarbnikowi Gminy, która 

przedstawiła projekt budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007, omawiając najpierw 

poszczególne załączniki projektu Uchwały, a następnie odczytując postanowienia Uchwały. 

(projekt budŜetu stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Ad.2. Opinię Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wobec projektu 

budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007 przedstawił Sekretarz Gminy (Uchwała 

Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Ad.3. Następnie Wiceprzewodniczący Rady Marek Maćkowiak - Przewodniczący Komisji 

BudŜetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego przedstawił wspólną opinię 
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Komisji w sprawie projektu budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007 (opinia Komisji 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 

Ad.4. W dalszej części omawiania projektu budŜetu, Burmistrz przedstawił swoje stanowisko 

wobec opinii RIO w Poznaniu dotyczącej projektu budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2007 oraz wobec wspólnej opinii Komisji Rady (stanowisko Burmistrza stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu). 

 

Ad.5. Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budŜetu miasta  

i gminy Rakoniewice na rok 2007, nad wniesionymi propozycjami zmian, w tym 

autopoprawkami Burmistrza do projektu budŜetu. 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak. Wyjaśnił, Ŝe radni zwrócili 

przede wszystkim uwagę na działanie przeciwalkoholowe. Przypomniał, Ŝe radni co roku 

starają się, by jak najmniej środków przeznaczać z tego funduszu na wynagrodzenia 

bezosobowe (chodzi tu m.in. o terapeutów, opiekunów świetlic środowiskowych itd.) a środki 

te przeznaczać na wypoczynek dzieci. Wiceprzewodniczący powiedział, Ŝe najwaŜniejsze 

jest, by dzieci miały jak największą korzyść z tego oraz by o nie dbać.   

 

Przewodniczący Rady dodał, Ŝe co roku radni odwiedzają kolonie, na które wyjeŜdŜają dzieci  

i mają moŜliwość zaobserwowania, jak te dzieci odpoczywają. Dodał, Ŝe przy niewielkim 

nakładzie środków finansowych dzieci wspaniale odreagowują od swojego środowiska 

lokalnego, od róŜnych sytuacji w domach rodzinnych, a jeśli nawet ta sytuacja jest dobra,  

to mają moŜliwość wyjechania choć raz, czy dwa razy w Ŝyciu na wakacje. Przewodniczący 

powiedział, Ŝe jeŜeli nie zadba się o to teraz, moŜe się okazać, Ŝe po ukończeniu szkoły 

podstawowej czy gimnazjum, niejedno dziecko nigdzie juŜ nie pojedzie, nic nie zwiedzi.  

Przypomniał równieŜ, Ŝe od kilku lat radni kładą duŜy nacisk na to, by jak najwięcej środków 

przeznaczać na aktywny wypoczynek dzieci i młodzieŜy (i radni będą się starać, by co roku 

środki te, jeśli nie zwiększane, były przeznaczane na ten cel w tej samej wysokości). 

Przewodniczący wyraził zadowolenie z tego, Ŝe Burmistrz przychylił się do wniosków 

Komisji i zwiększył środki w sumie aŜ o 10.000 zł na aktywny wypoczynek dzieci. 

 

Następnie głos zabrał pan Burmistrz. Na wstępie podziękował radnym za rzeczową dyskusję 

nad projektem budŜetu. Dalej zauwaŜył, Ŝe budŜet na 2007 rok, jak na warunki gminy 
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Rakoniewice, jest nieco skromniejszy, jednak - zdaniem Burmistrza - tak trzeba. Stwierdził, 

Ŝe w przyszłym roku raczej nie będzie realizowana Ŝadna inwestycja ze środków unijnych  

i byłoby dobrze, gdyby udało się jeszcze bardziej obniŜyć zadłuŜenie gminy. Wówczas, gdy 

gmina zaciągnie kredyty w 2008r. na realizację duŜych inwestycji i wyda obligacje, będzie 

dysponowała większymi środkami. Wobec tego Burmistrz poprosił o zrozumienie, Ŝe 2007r. 

będzie rokiem wolniejszym, bez rozpędów kredytowych, poniewaŜ w następnych latach są do 

zrealizowania zaplanowane bardzo duŜe inwestycje (m.in. drogi w Rostarzewie za ponad  

6 mln zł, kanalizacja w Ruchocicach za 10 mln zł, rozbudowa muzeum i rynku  

w Rakoniewicach za około 7 mln zł). Burmistrz powiedział, Ŝe bez pomocy środków unijnych 

gmina nie jest w stanie tego wykonać, a chcąc je pozyskać, musi posiadać 25% wkładu 

własnego.      

Co do planowanych zadań Burmistrz powiedział, Ŝe trzeba było na nowo wprowadzić 

rozbudowę muzeum i rynku w Rakoniewicach, jednak procedura pozyskiwania środków 

unijnych jest tak długa, Ŝe inwestycja ta raczej nie będzie wykonana (jednak w budŜecie 

inwestycja musi być zaplanowane, by mieć podstawę do ubiegania się o środki unijne). Dalej 

Burmistrz powiedział, Ŝe Wieloletni Plan Inwestycyjny będzie dostosowywany do potrzeb, 

jakie będą niosły programy unijne. ZauwaŜył równieŜ, Ŝe nie ma w budŜecie, a trzeba  

w przyszłym roku znaleźć środki w wysokości około 150.000 zł na chociaŜby rozpoczęcie 

budowy ścieŜki rowerowej do Ruchocic, poniewaŜ stosowna umowa z GDDKiA jest juŜ 

podpisana. W budŜecie nie ma teŜ środków na budowę (wspólnie z Województwem) ścieŜki 

rowerowej na ul. Wielichowskiej oraz na współpracę z Powiatem (a planuje się wykonać tzw. 

„polski koniec” w Jabłonnie, prawą stronę Łąkiego oraz chodniki na ul. Zamkowej  

w Rakoniewicach). Burmistrz powiedział, Ŝe pierwszą, naczelną zasadą wydatkowania 

pieniędzy jest zasada, by robić wszystko, aby pozyskać jak najwięcej środków unijnych. 

Drugą zasadą jest dokładanie środków do tych inwestycji, do których gmina pozyska 

partnerów. Według trzeciej zasady drobne sprawy będą wykonywane wówczas, gdy gminie 

będzie zbywać środków. Burmistrz przypomniał, Ŝe naleŜy równieŜ znaleźć środki na 

program „Rewitalizacja wsi” dla Jabłonny, poniewaŜ z programu tego jest moŜliwość 

pozyskania sporej ilości środków unijnych. Ponadto w budŜecie powinny się znaleźć 

pieniądze dla Rostarzewa. Burmistrz poinformował przy okazji, Ŝe jak na razie Ŝaden  

z funduszy unijnych nie przewiduje finansowania budowy obiektów sportowych  

(a planowano pozyskać środki na rozbudowę stadionu w Rakoniewicach i koncepcja takiej 

rozbudowy jest juŜ przygotowana).  
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Jako kolejna głos zabrała pani sołtys z Rostarzewa. Podziękowała za to, Ŝe  w budŜecie  

są zabezpieczane środki na fundusz przeciwdziałania alkoholizmowi, poniewaŜ dzięki temu 

juŜ po raz czwarty miała moŜliwość zorganizowania dla dzieci spotkania mikołajkowego. 

 

Dalej pani Mirosława Stankowska podziękowała za zakupienie z funduszu antyalkoholowego 

stołu pingpongowego. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań do przedstawionego projektu budŜetu na 2007r. 

 

Następnie pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały, z uwzględnieniem autopoprawek 

Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza do projektu budŜetu 

miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007. 

 

Nad autopoprawkami głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem autopoprawek 

glosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe autopoprawki Burmistrza do projektu budŜetu na rok 

2007 zostały przyjęte jednogłośnie.     

 

Ad.6. Przechodząc do ostatniego etapu uchwalania budŜetu Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt Uchwały uwzględniający przyjęte autopoprawki Burmistrza. Nad 

projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr III/27/2006 w sprawie uchwalenia budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przy okazji pan Przewodniczący podziękował wszystkim osobom, a zwłaszcza pani Skarbnik, 

którzy pracowali nad przygotowaniem projektu budŜetu. 

 

K)  Przed przedstawieniem projektu Uchwały w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy 

Rakoniewice na 2006r. pani Skarbnik, w imieniu Burmistrza, zaproponowała autopoprawki 

do projektu Uchwały. Autopoprawki dotyczą : 
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zwiększenia dochodów : 78.564 zł 
Dz. 852 rozdz. 85214 § 2030 o 764,00 zł 
Dz. 852 rozdz. 85278 § 2010 o 77.000,00 zł 
Dz. 756 rozdz. 75615 § 2680 o 113,00 zł 
Dz. 750 rozdz. 75011 § 2360 o 687,00 zł 
Dotacja celowa Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych  
w części  gwarantowanej 764 zł. 
Dotacja celowa Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na obligatoryjną pomoc pienięŜną dla 
rodzin rolniczych, których gospodarstwa rolne zostały dotknięte suszą 77.000 zł. 
Zwrot utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości będących własnością 
Skarbu Państwa gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód 
powierzchniowych za rok 2005, kwota zwiększenia 113 zł. 
Zwiększenie dochodów z tytułu realizacji dochodów zadań zleconych – naleŜne gminie 5% 
zrealizowanych dochodów, zwiększenie dochodów o kwotę 687 zł. 
po stronie wydatków zapis 
Dz. 852 rozdz. 85214 § 3110 o 764,00 zł 
Dz. 852 rozdz. 85278 § 3110 o 77.000,00 zł  
Dodatkowo zwiększenie wydatków w Dz. 926 rozdz. 92605 § 4170 o 800 zł. 
Zwiększenie wydatków o kwotę 800 zł na wydatki bezosobowe z przeznaczeniem na wynagrodzenie 
dla koordynatora sportu (na Sesji rady w dniu 06.12.06r. zwiększając wydatki dla tego zadania mylnie 
wyliczono naleŜne wynagrodzenie) 
zmiany w załączniku Wieloletni Program Inwestycyjny 
Zmiana dotyczy zadania „budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowości Kuźnica Zb. II 
etap” zadanie w budŜecie gminy było zapisane do realizacji z programu ZPORR. W związku z decyzją 
Zarządu Województwa Wielkopolskiego  z dnia 19.10.2006r. projekt nie został wybrany do realizacji. 
Projekt ten został umieszczony na 17 pozycji listy rezerwowej w związku z czym w wydatkach 
budŜetu paragrafy oznaczone czwarta cyfrą 8 i 9 muszą ulec zmianie. Zadanie będzie realizowane  
ze środków własnych a nie z projektu oznaczenie czwartej cyfry wydatku będzie „0”. 
 

Następnie pani Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budŜecie, z uwzględnieniem 

proponowanych autopoprawek. Zmiany dotyczą :  

Załącznik nr 1 dochody  –  zwiększenie dochodów o kwotę :  78.564 zł 
1. Dz. 750 rozdz. 75011 § 2360  zwiększenie dochodów z tytułu realizacji dochodów zadań zleconych    
    – naleŜne gminie 5 % zrealizowanych dochodów , zwiększenie dochodów o kwotę : 687 zł.   
2. Dz. 756 rozdz. 75615 § 2680 zwrot utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od   
    nieruchomości będących własnością skarbu państwa gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym    
    dopływie lub odpływie wód powierzchniowych  za rok 2005, kwota zwiększenia – 113 zł. 
3. Dz. 852 rozdz. 85214 § 2030  -  dotacja celowa Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na    
    wypłatę zasiłków okresowych w części gwarantowanej – 764 zł . 
4. Dz. 852 rozdz. 85278 § 2010   dotacja celowa Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na    
    obligatoryjną pomoc pienięŜną dla rodzin rolniczych , których gospodarstwa rolne zostały dotknięte   
    suszą – 77.000 zł .  
 

Załącznik nr 2 wydatki –  zwiększenie wydatków o kwotę :  78.564 zł 
 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2, 4  
Wydatek majątkowy  
Zmiana dotyczy zadania ” budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowości Kuźnica Zb. II 
etap ” zadanie w budŜecie gminy było zapisane  do realizacji z programu ZPORR.  
W związku z decyzją Zarządu Województwa Wielkopolskiego z dnia 19 października 2006r. projekt 
nie został wybrany do realizacji. Projekt został umieszczony na 17 pozycji listy rezerwowej w związku 
z powyŜszym w wydatkach budŜetu paragrafy oznaczone czwartą cyfrą 8 i 9 muszą ulec zmianie. 
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Zadanie zrealizowano ze środków własnych a nie z projektu dlatego oznaczenie czwartej cyfry 
wydatku będzie  0.  
Dz. 020 Leśnictwo 
Gospodarka leśna  
Zmniejszenie wydatków w paragrafie zakup materiałów i wyposaŜenia kwoty : 1.500 zł , w roku 
bieŜącym nie dokonano zakupu sadzonek drzew do lasów gminnych . 
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa  
RóŜne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej  
Zwiększenie wydatków o kwotę : 6.500 zł na utrzymanie szaletu (malowanie)  
Dz. 750 Administracja publiczna 
Urząd Miejski Gminy     
Zmniejszenie o kwotę : 6.300 zł  niewykorzystanych środków przeznaczonych na zakup wyposaŜenia 
biur  i przeznaczenie na inne zadania własne gminy. 
Zwiększenie wydatków  na zakup energii o kwotę : 6.000 zł (zabezpieczenie środków zuŜycia gazu  
za m-c XII br. w związku z proponowana zmianą formy rozliczeń).  
Pozostała działalność     
Zmniejszenie niewykorzystanych środków planowanych w :  
PodróŜe słuŜbowe krajowe ( dla sołtysów ) – 200 zł  
PodróŜe słuŜbowe zagraniczne ( współpraca z zagranicą ) – 2.500 zł  
Dz. 751 Urzędy Naczelnych organów władzy państwowej kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa    zał. nr 2,5 
Prowadzenie stałego rejestru wyborców  
Przesuniecie wydatków między paragrafami kwoty : 367,04 zł w tym zmniejszenie § podróŜy 
słuŜbowych zakupu materiałów i zakupu pozostałych usług , a zwiększenie § wynagrodzeń 
bezosobowych, składek ZUS i fundusz pracy ( dla pracownika prowadzącego stały rejestr wyborców).    
Dz. 757 Obsługa długu publicznego 
Obsługa kredytów , poŜyczek     
Zmniejszenie niewykorzystanych środków w kwocie : 2.500 zł planowanych na prowizje  
od zaciąganych  kredytów i przeznaczenie na inne wydatki. 
Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał. nr 2  
Przedszkola  - Rakoniewice 
Zwiększenie wydatków o kwotę : 300 zł z przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych  
Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli  
Przesuniecie wydatków między paragrafami i jednostkami wydatków związanych z utrzymaniem 
doradcy metodycznego , kwota przesunięcia wydatków : 4.359 zł. 
Zmniejszenie : szkoła Rakoniewice § 4300 – 872 zł ,  szkoła Rostarzewo  § 4300 – 872 zł , szkoła 
Jabłonna 
§ 4300 – 872 zł, Łąkie  § 4300 – 872 zł, szkoła Ruchocice § 4300 – 871 zł  
Zwiększenie wydatków : 
szkoła Rakoniewice § 4010 – 348 zł, § 4110 – 61 zł,  § 4120 - 9 zł .    
szkoła Rostarzewo   § 4010 – 348 zł, § 4110 – 61 zł,  § 4120 - 9 zł .    
szkoła Jabłonna        § 4010 – 348 zł, § 4110 – 61 zł,  § 4120 - 9 zł .    
szkoła Łąkie             § 4010 – 348 zł, § 4110 – 61 zł,  § 4120 - 9 zł .    
szkoła Ruchocice     § 4010 – 347 zł, § 4110 – 61 zł,  § 4120 - 9 zł .    
UMG                        § 4410 – 2.270 zł. 
Pomoc społeczna   
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne  
i rentowe z ubezpieczenia społecznego    
Zwiększenie wydatków zadań własnych o kwotę : 200 zł – z przeznaczeniem na korekta odpisu fśs – 
przeciętne wynagrodzenie miesięczne z drugiego półrocza 2005 oraz 1 etat pracownik 
niepełnosprawny. Oraz skorygowano do rzeczywistego średniorocznego zatrudnienia. 
Zasiłki i pomoc w naturze  
W związku z otrzymaną dotacją celową  Wojewody Wielkopolskiego wydatki gminy muszą równieŜ 
ulec zwiększeniu o kwotę : 764 zł , z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych w części 
gwarantowanej. 
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Usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych  
Zwiększenie wydatków o kwotę : 77.000 zł na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego 
z przeznaczeniem na  obligatoryjną pomoc pienięŜną dla rodzin rolniczych , których gospodarstwa 
rolne zostały dotknięte suszą .  
Dz. 926 Kultura fizyczna i sport      
Zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu    
Zwiększenie wydatków o kwotę : 800 zł  na wydatki bezosobowe z przeznaczeniem na wynagrodzenie 
dla koordynatora sportu ( na sesji rady w dniu 6.12.2006 zwiększając wydatki dla tego zadania mylnie 
wyliczono naleŜne wynagrodzenie) . 

 
Załącznik nr 3 Zestawienie zbiorcze przychodów i wydatków zakładu budŜetowego na 

rok 2006 
Zwiększenie przychodów  o kwotę :  6.500,00 zł  z tytułu sprzedaŜy usług w dziale 900 rozdz. 90095  
i tym samym zwiększenie wydatków o kwotę : 6.500,00 zł w dziale 900 rozdz.90095.   
 
Na koniec pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie najpierw zaproponowane przez Burmistrza 

autopoprawki do projektu Uchwały.  

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem autopoprawek głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada przyjęła autopoprawki. 

 

Dalej Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały, z uwzględnieniem 

przyjętych autopoprawek. Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych.  

Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało 

się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr III/28/2006 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2006r. 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

L)  Ostatni projekt Uchwały w sprawie wykazu wydatków budŜetu gminy, które nie 

wygasają z upływem roku budŜetowego 2006 przedstawiła równieŜ pani Skarbnik.  

W projekcie Uchwały ustalono wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem  roku 
budŜetowego 2006 oraz określono ostateczny termin ich dokonania i ich plan finansowy.  
Do wydatków niewygasających zaliczono : 
1. budowę kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Ruchocice, Drzymałowo, Rakoniewice wieś : 
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a. opracowanie projektu dokumentacji technicznej - wartość wydatku :  119.560 zł,  
do dnia 28 luty 2007r. 

b. opracowanie projektu dokumentacji technicznej - wartość wydatku :  26.840 zł,  
do dnia 26 kwietnia 2007r. 

2. koszty przejęcia gruntów od AWRSP w Poznaniu pod modernizację stacji uzdatniania wody  
w Ratajach - wartość wydatku : 8.952 zł    do dnia 31 lipca 2007r. 

3. koszty przejęcia gruntów od AWRSP w Poznaniu i zmiana sposobu uŜytkowania budynku 
hydroforni na stację uzdatniania wody w Rakoniewicach - wartość wydatku :  7.262 zł do dnia 31 
lipca 2007r. 

4. budowę drogi w miejscowości Stodolsko (opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej) 
- wartość wydatku :  59.902 zł, do dnia 31 marca 2006r. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr III/29/2006 w sprawie wykazu wydatków budŜetu gminy, które nie wygasają  

z upływem roku budŜetowego 2006 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Pkt 11. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś z obecnych na Sesji chciałby zgłosić 

wniosek lub przedstawić informację. 

 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Na koniec Przewodniczący Rady złoŜył Ŝyczenia noworoczne.  

Do Ŝyczeń przyłączył się takŜe Sekretarz Gminy. 

       

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad III Sesji V kadencji Rady. 

 
 
 



 33

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 04 stycznia 2007r. 

 

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  .......................................... 

 

Protokolant – Magdalena Chojnacka - .......................................... 

 

Wykaz dokumentacji protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 
2. Plan pracy Rady  miejskiej w Rakoniewicach na 2007 rok.   
3. Plan pracy Komisji BudŜetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego  

na I półrocze 2007r. 
4. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2007r. 
5. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na I półrocze 2007r. 
6. Plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

Miasta i Gminy Rakoniewice  na I półrocze 2007r. 
7. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007r. 
8. Uchwała Nr III/18/2006 w sprawie nieodpłatnego przejęcia działek na rzecz Gminy 

Rakoniewice. 
9. Uchwała Nr III/19/2006 w sprawie wystąpienia o zmianę nazwy miejscowości 

Rakoniewice Zamieście i Nowe Łąkie. 
10. Uchwała Nr III/20/2006 w sprawie darowizny środka trwałego. 
11. Uchwała Nr III/21/2006 w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego 

zastępcy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
12. Uchwała Nr III/22/2006 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXIV/231/2004 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.11.2004r. 
13. Uchwała Nr III/23/2006 w sprawie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

zakładów budŜetowych. 
14. Uchwała Nr III/24/2006 w sprawie ustalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rakoniewice na lata 2007 – 2011. 
15. Uchwała Nr III/25/2006 w sprawie ustalenia regulaminu określającego dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków : za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowych warunków ich 
przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego  
w roku 2007. 

16. Uchwała Nr III/26/2006 w sprawie programu współpracy Gminy Rakoniewice  
z organizacjami pozarządowymi w roku 2007. 

17. Projekt budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007. 
18. Uchwała Nr SO-11/13/B/Ln/2006 Składu Orzekającego RIO w poznaniu z dnia 

14.12.2006r. w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie budŜetu Gminy Rakoniewice na 
2007 r. 

19. Wspólna opinia Komisji Rady o projekcie budŜetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 
2007. 
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20. Stanowisko Burmistrza wobec opinii RIO w Poznaniu dotyczącej projektu budŜetu miasta 
i gminy Rakoniewice na rok 2007 oraz wobec wspólnej opinii Komisji Rady. 

21. Uchwała Nr III/27/2006 w sprawie uchwalenia budŜetu miasta i gminy Rakoniewice  
na rok 2007. 

22. Uchwała Nr III/28/2006 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice  
na 2006r. 

23. Uchwała Nr III/29/2006 w sprawie wykazu wydatków budŜetu gminy, które nie wygasają 
z upływem roku budŜetowego 2006. 


